
 

PROTOKOLL 

 

2023-01-23  
 

BEREDNINGS- OCH FLÖDESGRUPPEN FÖR 

HÖJE Å VATTENRÅD 

 

 
Tid & datum: kl 13.00, måndag den 23 januari 2023 
 
Plats: Kristallen Lund, Gnejsen 
 
Bilagor:       4.1: Åtgärdslista inklusive aktuella åtgärder 
 4.2: Tvåstegsdike Lilla Bjällerup/Höjebromölla 

4.4: Målsättning, syfte och arbetssätt för flödes- och beredningsgruppen    
 5.2: Årsplanering 2023 
 5.4: Nivåmätningar i Höje å vid Lomma kyrkbro 

5.6: LONA-ansökan Ökad biologisk mångfald i Höje å avrinningsområde 
5.7: Skrivelse gällande utökning av personal på vattenrådens kansli 
8.1: Förslag till årsredovisning 2022 
8.2: Förslag till revidering av delegationsordning 
8.4: Uppdrag till konsult och kansli 

 

 

Närvarande:    
  Lin Linde  Lunds kommun  

Elin Fager   Staffanstorps kommun   
Helena Björn  Lomma kommun   
Susanne Johansson VA SYD 
Karl Asp  Lunds kommun 
Elin Svensson  Vattenrådets kansli  
Rebecka Nilsson Ekologigruppen 

    

Ärenden:  
 
1. Val av justeringsperson  
 
 Protokoll från föregående möte 2022-12-06 

  
 Dagordningen 

Punkt 5.5 tas i början av dagordningen och punkt 8.2 prioriteras innan mötet 
avslutas.  
Information angående svar från Länsstyrelsen avseende att informera om skrivelse 
och Åtgärd 1 på kommande styrelsemöte tas upp under övrigt. Avtal Häckeberga tas 
också upp under övrigt. Förslag på tema på stämman presenteras också som övrig 
punkt.  
 

 BG/FG beslutar 
- att välja till Susanne Johansson justeringsperson 
- att lägga protokollet till handlingarna 
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- att godkänna dagordningen med föreslagen justering 
 

2. Genomgång av viktiga ärenden på föregående styrelsemöte/AU  
Inget att ta upp. 
 
BG/FG beslutar 
- att lägga informationen till handlingarna 

 
3. Anmälningar  
 

Åtgärdsprogram 
2022-11-24 Beslut om slutligt LOVA stöd VattenAtlas i hela Skåne 
2022-11-28 Beslut om slutligt LOVA stöd vattendialog Råbydiket 
2022-11-29 Projektvillkor Miljövårdsfond - Offgrid pumplösningar för näringsämnesreduktion 
2022-12-08 Tilläggsbeställning ny brunn i projekt för flödesreglering och damm H13 
2022-12-09 Begäran om ytterligare komplettering Gullåkra mosse 
2022-12-14 Delrapportering LOVA Förstudie - offgrid pumplösningar för näringsämnesreduktion 
2022-12-20 Delrapportering LOVA Tvåstegsdike Bjällerup Höje å 
2022-12-20 Delrapportering LOVA Vattenvårdande åtgärder i Höje å 
2023-01-09 Delrapportering LOVA Utvärdering av våtmarkers utloppskonstruktioner 
 

Recipientkontroll 
2022-11-23 Beställning av provtagning på 21A dec-feb 
 

Vattenförvaltning/övrigt 
2022-11-24 Svar på RÅSK skrivelse gällande gångstråk 
 

Arbetsutskott 
2022-11-08 Protokoll från AU 
 

 BG/FG beslutar 
- att lägga anmälningarna till handlingarna 

 

4.   Flödesgruppen 

 

4.1 Flödesgruppens åtgärdslista   Bilaga 4.1 
Rebecka Nilsson på Ekologigruppen informerade om åtgärdslistan. 
 
Gullåkra mosse  
Ytterligare krav på komplettering har inkommit från Mark och miljödomstolen. 
Ekologigruppen skickar in komplettering i januari.  
 
Flödesreglering befintliga dammar 
Arbetet fortlöper och Ekologigruppen tittar vidare på 3 dammar. 
 
BG/FG beslutar 
- att godkänna fortsatt arbete enligt redovisad planering 
- att lägga informationen till handlingarna 
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4.2 Tvåstegsdike Lilla Bjällerup/Höjebromölla  Bilaga 4.2 
Rebecka Nilsson informerade om för och nackdelar kopplat till att stanna av 
ansökan till Mark och miljödomstolen samt att Lunds kommun och VA SYD 
efterfrågat ett separat möte för genomgång av tillståndsansökan. Ekologigruppen 
informerade om att dikningsföretagets stämma kommer äga rum i månadsskiftet 
februari/mars och att efterfrågat möte förslagsvis bör hållas innan dess. Rebecka 
Nilsson bjuder in Lunds kommun, VA SYD och Staffanstorps kommun till möte. 
Diskussion fördes kring att plats för övriga åtgärder så som sedimentfickor enligt 
tidigare förslag bör kunna anläggas på andra platser i ån och inte bara på berörda 
sträckor för planerade tvåstegsdike.  
 
BG/FG beslutar 
- att Ekologigruppen kompletterar och förtydligar Bilaga 4.2 Tvåstegsdike Lilla 

Bjällerup/Höjebromölla 
- att processen med tillståndsansökan fortsätter enligt plan 
- att arbetet med sedimentfickor hänskjuts till den särskilda sedimentutredningen 
- att lägga övrig information till handlingarna 

 

4.3 Fördröjningsåtgärder uppströms Nöbbelövs mosse  
Rebecka Nilsson informerade om arbete med fördröjningsåtgärder och tre stycken 
som föreslås ingå Lunds ÖP. Diskussion fördes kring att det skulle vara bra att göra 
en förstudie kring lägena för att se om det ens är lönt att de läggs till i ÖP.  
 
BG/FG beslutar 
- att Ekologigruppen under våren går vidare med förstudie kring de 3 lägena 
- att lägga informationen till handlingarna 

 
4.4  Målsättning, syfte och arbetssätt för flödes- och beredningsgruppen   Bilaga 4.4 
  Helena Björn gav lägesrapport och presenterade arbetet med strategisk fyraårsplan. 

Samtal fördes kring några kompletteringar som behövdes med m3 
fördröjningsvolym och förtydliganden i några formuleringar samt att visioner, mål 
och åtgärder ska ha en kappa med en inledning som tydliggör syfte, relationer till 
andra dokument samt hur mål och åtgärder ska följas upp. 
 
BG/FG beslutar 
- att kansliets personal tillsammans med Helena Björn och Lin Linde tar fram en 

kappa för att förtydliga mål, visioner och förslag på åtgärder 
- att presentera strategisk fyraårsplan på nästkommande styrelsemöte 
- att lägga övrig information till handlingarna 

 
4.5  Bubbelbarriär 
  Elin Svensson informerade om att arbetet med bubbelbarriär avstannat på grund av 

tidsbrist. Diskussion fördes kring ifall personal på Lomma kommun och VA SYD kan 
ta sig an anläggning eller om uppdraget bör ut på upphandling för totalentreprenad.  
 
BG/FG beslutar 
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- att kansliets personal kontaktar några entreprenörer för att se ifall intresse 
skulle finnas att lägga anbud vid eventuell upphandling 

- att lägga informationen till handlingarna 
 
4.6  Laget runt 
  Lin Linde informerade om att hon sitter med i en "avstämningsgrupp" där VA SYD 

håller kommunen uppdaterad om arbetet framåt med tillståndsprocessen för Källby 
reningsverk. 

 
  Elin Fager informerade om att arbete med gångstråk Esarp fortlöper. 1 av 4 avtal är 

klara. Diskussion förs mellan fiskevårdsföreningen, Staffanstorps kommun och 
markägarna gällande fiskerätt. 

 
  Helena Björn informerade om att Lomma kommun har fått en rapport från 

Ekologigruppen gällande orsak till bakterier i Lommabukten. Resultat från 
utredningen visar att det fortsatt är oklart var bakterierna härstammar från.  

   
  Susanne Johansson informerade om att Värpingedammen är i detaljprojektering och 

planeras att anläggas i år. Gällande Rinnebäcksdammen pågår dialog med Lunds 
kommun. I Västerbro pågår planarbete och en fördröjningsdamm ska anläggas som 
fördröjer dagvattnet innan det släpps ut till Rinnebäcksravinen.  

   
  BG/FG beslutar 

- att lägga informationen till handlingarna  
 

5. Åtgärdsprogram 

 
5.1  Höje å åtgärdsprogram 2022–2024    
  Rebecka Nilsson informerade kortfattat om pågående åtgärder. 
  Vattendialog Råbydiket 
  Möte kommer att hållas 2 mars. På mötet ska information kring strategiska planen 

för lantbrukspolitik tas upp.  
 
  Elin Svensson informerade om att vattendialog Önnerupsbäcken pågår. 2 möten har 

hållits, ett i december 2022 och ett i januari 2023. Nästkommande möten planeras i 
mars och juni.  

 
  Karl Asp informerade om att arbetet med LOVA-projektet Förstudie offgrid 

pumplösning fortlöper. Parallellt som förstudien pågår har arbete påbörjats med 
efterforskning kring ifall en anläggning kan anläggas där vatten pumpas upp på slänt 
och släpps i perforerade rör så att åvattnet rinner tillbaka ner i ån genom marken 
och infiltreras på vägen. Möte har hållits med Länsstyrelsen gällande en eventuell 
anläggning för att få deras synpunkt på om kostnader för den kan inkluderas i 
pågående LOVA-vattenvårdande åtgärder. Länsstyrelsen har meddelat att de internt 
vill diskutera frågan och att de lämnar ett besked innan styrelsemöte 14/2. 
Diskussion fördes kring att ifall anläggning ska hinnas med under 2023 behöver 
styrelsen informeras om åtgärden på styrelsemöte 14/2.  
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BG/FG beslutar 
- att godkänna fortsatt arbete enligt redovisad planering 
- att lägga informationen till handlingarna 
 

5.2  Årsplanering 2023    Bilaga 5.2 
  Rebecka Nilsson och Elin Svensson presenterade sammanställning av vad som 
  planeras under verksamhetsåret 2023. Diskussion fördes kring att många potentiella 
  åtgärder ligger som prio 2 samtidigt som stor del av Ekologigruppens timmar utgörs 
  av utredningar. Diskussion fördes även kring ifall våtmarker bör prioriteras framför 
  andra åtgärder som exempelvis offgrid pumplösning.  
 
  BG/FG beslutar 

- att kansliet tillsammans med Ekologigruppen reviderar Årsplanering 2023 för att 
få upp prio 2 intresseanmälningar till prio 1  

- att lägga informationen till handlingarna 
 
5.3  Reparation och underhåll   
  Rebecka Nilsson informerade att inget nytt fanns att rapportera.  
 
  BG/FG beslutar 

- att lägga informationen till handlingarna 
 
5.4  Nivåmätningar i Höje å vid Lomma kyrkbro   Bilaga 5.4  
  Rebecka Nilsson redovisade kostnad för ytterligare nivåmätpunkt vid Lomma 

kyrkbro. Helena Björn upprepade att syftet med den ytterligare nivåmätpunkten är 
att data ska förtydliga havets påverkan på vattennivån i Höje å.  

 
  BG/FG beslutar 

- att föreslå styrelsen att upprätta ytterligare nivåmätpunkt vid Lomma kyrkbro 
- att lägga informationen till handlingarna 
 

5.5  Projekt KMV markavvattning  
  Martin Erlandsson Lampa, vattensamordnare på Vattenmyndighetens kansli, Norra 

Östersjöns vattendistrikt, informerade om projektet KVM markavvattning samt 
bakgrundsinformation vad KVM (Kraftigt modifierad vattenförekomst) innebär och 
vad det innebär för statusklassning av vattendraget. Martin informerade även om 
hur processen går till för att en vattenförekomst ska klassas som KMV. Under 
presentationen framgick att vattenrådets roll i projektet skulle vara att utföra 
platsspecifika bedömningar av åtgärder för att se om god status kan nås utan att för 
stora arealer jordbruksmark går förlorad och utifrån detta bedöma om 
Önnerupsbäcken bör bedömas som KMV. Målet är att projektet ska vara klart 2027 
och starta snarast möjligt. Diskussion fördes kring att det vattenmyndigheten 
efterfrågar i projektet liknar det arbetssätt som vattenrådet redan har och vad för 
åtgärder det är som vattenmyndigheten egentligen vill att vattenrådet ska hitta 
plats för. Diskussion fördes även kring vad projektet ska leda till på lång sikt, samt 
om vattenrådet har de resurser som krävs för att göra utredningen eller om detta 
inte bör prioriteras. Beredningsgruppen meddelade vattenmyndigheten att man vill 
se en tydligare metodbeskrivning innan man går vidare med förfrågan.  
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  BG/FG beslutar 

- att lägga informationen till handlingarna 
 
5.6  LONA Ökad biologisk mångfald i Höje å avrinningsområde  Bilaga 5.6  

Elin svensson informerade om skickad LONA-ansökan med huvudsyfte att öka 
biologisk mångfald i avrinningsområdet genom riktade åtgärder. Ansökan innehåller 
6 delmoment: (1) undersöka spontan växtetablering kring anlagda våtmarker, (2) 
inplantering/sådd av lämpliga växter, (3) åtgärder för att gynna grod- och kräldjur, 
(4) inventering av den rödlistade tjockskaliga målarmusslan, (5) åtgärder för att 
gynna fågelfaunan och (6) informationsspridning för att väcka intresse för biologisk 
mångfald kring våtmarker och potentiellt få in intresseanmälningar för ytterligare 
riktade åtgärder.  

 
  BG/FG beslutar 

- att presentera LONA-ansökan för styrelsen vid nästa styrelsemöte 
- att lägga informationen till handlingarna 

 
5.7  Utöka kansliet    Bilaga 5.7  
  Elin Svensson gick igenom förslag på skrivelse till styrelsen gällande utökning av 

kansliet. Diverse förslag på revidering togs upp. 
 
  BG/FG beslutar 

- att godkänna skrivelsen efter kansliets revidering och presentera den på 
nästkommande styrelsemöte 

- att föreslå styrelsen att beredningsgruppen får uppdraget att ta fram 
kompetensbeskrivning för den ytterligare tjänsten 

- att lägga informationen till handlingarna 
 

Inga ärenden 
 

 
7.1   Införa stående punkt anseende recipientkontrollprogrammet 
  Lin Linde presenterade ett förslag om att uppföljning av resultat från 

recipientkontrollen presenteras återkommande på beredningsgruppens möten för 
att trender och avvikelser ska kunna följas upp.  

 
  BG/FG beslutar 

- att införa stående punkt på dagordningen avseende 
recipientkontrollprogrammet  

- att kansliet framöver återkommande kort redovisar trender och avvikelser i 
resultat från recipientkontrollen  

- att lägga informationen till handlingarna 
  

6.   Vattenförvaltning 

7.    Recipientkontroll  
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8.1  Förslag till årsredovisning 2022   Bilaga 8.1  
  Karl Asp presenterade förslag till årsredovisning, verksamhetsberättelse och 

preliminära siffror för bokslut 2022. 
 
  BG/FG beslutar 

- att färdig årsredovisning presenteras på nästkommande möte med 
beredningsgruppen 

- att tillstryka förslaget till årsredovisning och översända till styrelsen 
- att lägga informationen till handlingarna 

 
8.2  Revidering delegationsordning   Bilaga 8.2   
  Karl Asp informerade om att arbetsutskottet gav beredningsgruppen i uppdrag att 

revidera delegationsordning och ange vid vilken summa anmälan av inköp ska göras.  
 
  BG/FG beslutar 

- att föreslå styrelsen revidering av delegationsordning 
- att lägga informationen till handlingarna 

 
8.3  Kommunikation     
  Diskussion fördes kring ifall punkten bör och kan avvaktas tills kansliets bemanning 

utökats. 
 
  BG/FG beslutar 

- att avvakta med denna punkt tills kansliets bemanning utökats 
- att lägga informationen till handlingarna 

 
8.4  Uppdrag till kansli och konsult   Bilaga 8.4 

Tidsbrist gjorde att ärendet inte hanns med. 
 
  BG/FG beslutar 

- att bordlägga ärendet till nästa möte 
 

8.5  Övrigt 
  Kansliet har bett Länsstyrelsen att på styrelsemöte 14 februari informera om 
  skrivelse gällande nyheter i åtgärdsprogrammet som skickats till kommunerna samt 
  om nya Åtgärd 1 för kommunerna. Länsstyrelsen har meddelat att man ska ha ett 
  informationsmöte med Vattenmyndigheten i mars där detta diskuteras. Kansliet 
  har därför i samråd med Länsstyrelsen bokat in att information och skrivelsen och 
  Åtgärd 1 för kommunerna kommer ske på styrelsemöte 25 april.  
 

Karl Asp informerade om att våtmarken vid Bränneröd, Häckeberga 2:1, är 
slutbesiktigad och förslag på total våtmarksareal är inmätt av Länsstyrelsen till 5,12 
ha. En ersättning på 134 000 kr/ha finns i förhandsförbindelse (3 ha) med markägare 
men nu ska arealen och totala markersättningen beslutas.  

8. Administration/övrigt 
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För årsstämma 2023 föreslås att eftermiddagens tema blir åtgärdsarbete med 
aktivitet i form av busstur inom avrinningsområdet med fältbesök vid olika 
åtgärdsplatser.  

 
BG/FG beslutar 
- att kansliet bjuder in Länsstyrelsen till styrelsemöte 25 april i stället för 14 

februari 
- att föreslå styrelsen att godkänna utbetalning av markersättning enligt 

Länsstyrelsens inmätning 5,12 ha 
- att föreslå styrelsen att tema för stämman blir Åtgärdsarbete med busstur till 

olika platser i avrinningsområdet 
- att lägga informationen till handlingarna 

 
8.6 Sammanträdestider 2023 

Styrelsen   

09:00 i Lund (om inte annat anges) 2023-02-14 Staffanstorp 

  2023-04-25 Teams 

  2023-05-30 Årsstämma 

  2023-09-19 Habo Gård 

  2023-11-28  Teams 

Arbetsutskottet     

09:00 via Teams 2023-01-31 Teams 
 2023-04-11 Teams 

         2023-09-05 Teams 

  2023-11-14 Teams 

      

Berednings/flödesgrupp     

08:30 på tisdagar i Lund  2023-03-21 Gnejsen 

13:00 på måndagar i Lund 2023-06-12 Fält 

  2023-08-29 Gnejsen 

  2023-10-09 Gnejsen 

  2023-12-05 Gnejsen 

   

 
BG/FG beslutar 
- att beredningsgruppens möte i juni hålls utomhus 
- att lägga informationen till handlingarna 

 
8.7 Publicering av protokoll 

För att kunna lägga ut protokollet från mötet på hemsidan behöver BG/FG 
godkänna publiceringen. 

 
BG/FG beslutar 
- att godkänna att protokollet publiceras på hemsidan 
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Justera för 
HÖJE Å VATTENRÅD  
 
Lin Linde    Helena Björn 
Ordförande BG   Ordförande FG 
 
 
Elin Svensson   Susanne Johansson 
TF Samordnare  VA SYD 


